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Rada města Milevska 

podklad pro schůzi rady č.  05             dne 01.03.2017                               OŽP051702R 

 

 

 

Povolení ke kácení dřevin rostoucích mimo les na pozemcích ve vlastnictví města 

Milevska 

 

       

Důvodová zpráva 

Komise ŽP (dále jen KŽP) předkládá Radě města Milevska návrh KŽP ohledně kácení zeleně 

rostoucí na pozemcích ve vlastnictví města Milevska. Jedná se o stromy,  jejichž stav byl na 

podnět občanů města posouzen na 1. zasedání KŽP dne 02.02.2017. 

Opakovaný návrh na pokácení smrku stříbrného v ul. E. Destinové (Společenství 

vlastníků jednotek domu čp. 1030 E. Destinové, Milevsko) 

 

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise opakovanou žádost SVJ 

domu čp. 1030 o pokácení smrku stříbrného rostoucího v blízkosti domu. Poprvé se komise 

žádostí zabývala na 1. zasedání v minulém roce (18.1.2016) a žádost zamítla. Jako důvod 

žádosti bylo uvedeno prorůstání kořenů k základům domu, kde způsobují deformace chodníků 

kolem domu, ucpávání odpadního kanálu a „zapylování“ balkonů a bytů v jarních měsících. 

Komise tehdy konstatovala, že většina argumentů uváděných v žádosti se v terénu nepodařilo 

prokázat. Argument o prorůstání kořenů směrem k domu je sice pravdivý, ale při prohlídce 

nebyla nalezena žádná deformace na obkladech ani žlabu pro svod dešťové vody do kanálku. 

Stejně tak nelze prokázat, že poškození chodníku je způsobeno kořeny stromu. Dle komise 

poškození chodníku bylo způsobeno spíše hromaděním vody a následným zmrznutím 

spojeným s provozem aut v této lokalitě. Takzvané zapylování balkonů je jako argument 

pro poražení stromu neakceptovatelný. Pyl všech stromů je roznášen do širokého okolí, a to 

na vzdálenost stovek metrů. Navíc s větším množstvím pylu ze smrku se můžeme setkat 

pouze jednou za 4-5 let.  

Závěr: Komise KŽP na svém nesouhlasném stanovisku trvá. Ze strany žadatelů nebyly 

předloženy žádné nové důkazy a argumenty, které by mohly rozhodnutí komise změnit.  

Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):   7/7/0/0 

 

Návrh na pokácení dřevin v ul. J. A Komenského (SVJ pro dům čp. 925-931, SVJ pro 

dům čp. 969-970 a SVJ pro dům čp. 971-972) 

Tajemnice komise životního prostředí předložila členům komise žádost SVJ pro dům čp. 928 

– 931 a SVJ pro dům č.p. 969-970 o pokácení douglasky tisolisté rostoucí mezi oběma domy. 

SVJ pro dům č.p. 969-970 žádá navíc o pokácení cypřiše za domem. V žádosti se uvádí, že 

douglaska již značně převyšuje obytné domy, žadatelé vyjadřují obavy z možného vyvrácení 

stromu za větrného počasí a následného poškození domů. Komise žádost posoudila a 

konstatovala, že se jedná o douglasku tisolistou nacházející se cca 13,5 m od jednoho a 

přibližně 16,5 m od druhého domu. U stromu zřejmě v minulosti došlo k odlomení terminálu, 

je zde patrné rozvětvení v horní části stromu, jinak nevykazuje známky zhoršeného 

zdravotního stavu. Možné vyvrácení stromu považuje komise za velmi nepravděpodobné, 

protože douglaska má mohutný kořenový systém, vytváří dlouhý kůlovitý kořen a vývraty 
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netrpí. Má však křehké dřevo, které se může vlivem větru nebo silné sněhové pokrývky lámat. 

Na stanovišti z dlouhodobého hlediska příliš perspektivní není, ovšem v současné době 

komise nepovažuje za nutné strom pokácet. V případě cypřiše za domem 969-970 se jedná 

o zdravou dřevinu, nacházející se cca 4 metry od domu. Dále byla předložena žádost SVJ 

pro dům čp. 971-972 o pokácení čtyř cypřišů rostoucích ze západní strany domu, 

ve vzdálenosti zhruba 5-6 m od domu. Žádost o pokácení cypřišů je podávána opakovaně, 

naposledy v r. 2013, kdy zde bylo povoleno pokácení vzrostlého smrku pichlavého s tím, že 

případné kácení další zeleně v této lokalitě se bude řešit výhledově. Vzhledem ke skutečnosti, 

že v ulici J. A. Komenského plánuje město v nejbližší době zpracovat územní studii, v rámci 

níž by měla být řešena i zeleň, komise doporučuje výše uvedené dřeviny v současné době 

nekácet a řešit obnovu zeleně v celé lokalitě komplexně.  

Závěr: Komise v současné době pokácení dřevin v ul. J. A. Komenského nedoporučuje, 

navrhuje obnovu zeleně řešit komplexně v rámci územní studie celé lokality.    
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):  7/7/0/0 

__________________________________________________________________________ 

Jméno zpracovatele, datum vyhotovení: Ing. Hana Hadrbolcová, 13.02.2017 

                                                                         

                                                           Jan Kozák, předseda KŽP, 13.02.2017 

  

 
 


